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Kommunens enhet för 
Trygghet och Hälsa är 
ett centrum för forsk-
nings- och utvecklings-
verksamhet. Enhetens 
brotts- och drogföre-
byggarsamordnare, 
Louise Klintefjord, 
arbetar aktivt för att 
motverka brott och 
öka tryggheten, ordnar 
utbildningar för att 
informera och utbilda 
i brottsförebyggande 

arbete i bland annat skola, krogverksamheter 
och företag.

Tillsammans med stadsbyggnadskontor, polis, 
socialnämnd, föreningar, hälsogrupper, föräld-
rar, (ja, listan kan bli lång)  försöker brotts- och 
drogförebyggarsamordnaren göra Falkenberg till 
en tryggare stad.

Louise Klintefjord om hur situationen är i 
Falkenberg:

- Jag ser ju att våldet har minskat, men det är 
ju ett långsiktigt arbete och det går upp och ner 
hela tiden. Det viktigaste är att ha en god bered-
skap när våldet seglar upp, säger hon.

Många av oss har troligtvis bevittnat överför-
friskade människor ute på krogen, och i dessa 
sammanhang kan det ofta bli våldsamma situa-
tioner som uppstår. 

MINsKAT KROGVÅLD
Brotts- och drogförebyggarsamordnaren har ett 
projekt med Varberg och Kungsbacka som heter 
Rustad (Restaurangutbildning enligt STAD-meto-
den) som utbildar i ansvarsfull alkoholservering, 
ett försök att minska överservering av alkohol, 
som ofta leder till krogvåld. De som deltar i 
utbildningen är krogpersonal, ordningsvakter 
och krögare. 

Efter att detta infördes i Kungsbacka, Fal-
kenberg och Varberg 2005 har det märkts en 
betydlig minskning av krogvåldet.

- Vi har sett att krogvåldet har minskat i och 
med att fler har blivit utbildade i ansvarsfull 
alkoholservering, säger Louise Klintefjord.

För att få bland annat privatpersoner och 
företag från Falkenberg att se sina områden med 
egna ögon organiserar brotts- och drogförebyg-
garsamordnaren trygghetsvandringar. 

De riktar sig till personer i alla åldrar, då man 
sedan kan bedöma vad som känns tryggt respek-
tive otryggt för olika målgrupper.

- Det är mycket upp till var och en  att före-
bygga brott och våld, en sak man kan göra är att 
komma på våra trygghetsinventeringar för att 

själv se vad man tycker är tryggt och otryggt, 
säger Louise Klintefjord.

Under en trygghetsvandring delas deltagarna 
in i grupper med kamera och anteckningsblock 
för att sedan skickas ut i området och granska 
hur området egentligen ser ut. 

Det som är tryggt ska givetvis bevaras och det 
som är otryggt ska förändras.

Otrygghetsfaktorer kan vara klotter, dålig 
belysning och skadegörelse. 

Genom att uppmärksamma och förändra 
dessa kan man förebygga att brott begås samt 
att människorna i området känner sig tryggare.

Även äldre personer kan arbeta brottsförebyg-
gande, det har Brå-seniorerna bevisat. Det är en 
pensionärsgrupp som inriktat sig på just brotts-
förebyggande arbete. De informerar andra äldre 
hur de kan förebygga brott och öka tryggheten, 
bland annat genom att dela ut en gratis informa-
tionsmapp.

Detta görs även i syfte att pensionärer ska 
kunna förhindra att själva bli utsatta.

- Pensionärer ska inte vara så godtrogna, som 
att exempelvis öppna dörren för vem som helst, 
utan bli utbildade för att förhindra inbrott och 
personangrepp, säger Louise Klintefjord.

Drogförebyggande arbete bedrivs i samband 
med det brottsförebyggande arbetet, eftersom 
bruk av droger kan vara en bifaktor till ökat våld. 

Det finns även ett dopingprojekt för att 
informera och utbilda om dopingpreparat och 
konsekvenser med medföljande risker.

Förutom att rikta sig mot olika gym arbetar 
brotts- och drogförebyggarsamordnaren aktivt 
tillsammans med "Krogar Mot Knark", där man 
utför liknande arbete för att motverka bruk av 
droger inom krogbranschen.

Brotts- och drogförebyggarsamordnaren job-
bar kort och gott med att ge andra verktyg för 
att kunna möta våldet när det seglar upp. Med 
en god beredskap att möta våld så kan man 
hindra det innan det går överstyr.

Man vill visa att alla kan göra något för att 
göra sin omgivning till en tryggare plats. Det kan 
vara allt ifrån att engagera sig i en förening, gå 
med i föräldrar på stan eller se hur miljön är där 
ens barn är.

- Ett sätt att öka tryggheten kan vara att köra 
och hämta sina ungdomar på krogen. Då får man 
också en uppfattning vad som rör sig  på stan.” 
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Våldet finns även i Falkenberg.
Men det går att göra något åt det. 
   Kommunens brotts- och drogfö-
rebyggarsamordnare jobbar med 
trygghetsvandringar och lär oss 
hur vi kan jobba brottsförebyg-
gande.

ETT TRyGGARE FALKENBERG
AKTIVT ARBETE INOM KOMMUNEN FöR ATT FöREByGGA BROTT

Det där med bäst i Halland, det är förstås lite 
svårdefinierat. Bäste Hallandsfödde? Bäste täv-
lande för en Hallandsklubb? Bäst i Vasaloppet? 
Bäst i SM?

Se det som en kul grej.
- Lite av en marknadsföringsgrej också, säger 

Andreas, 25, och förklarar:
- Jag är rätt dålig på att sälja mig, svårt att få 

sponsorer, behöver bli lite mer kaxig och inte 
tänka "Så bra är jag inte".

Hur bra är han då?
Tja, allt är ju relativt.
För att vara från snöfattiga Halland har 

Andreas - som i dag tävlar för Ulricehamns IF 
och bor i mer snörika Falun - kommit väldigt, 
väldigt långt. Kolla bara här på placeringsraden i 
Vasaloppet sedan debuten:

4421 – 1876 – 1109 – sjuk – 397 – 397 – 231.
Och bättre ska det bli innan Andreas kanske 

trappar ner om två-tre år.
- Vasaloppet är mitt huvudmål, jag har inte 

riktigt vågat sätta några mål tidigare, men jag 
har börjat säga det till mig nu, att Vasaloppet är 
huvudtävlingen.

231:a i fjol, kanske topp 200 i år, och i alla fall 
ytterligare två Vasaloppet på det - men sedan 
kan den här hallänningen ha gjort sitt i toppen 
av resultatlistorna:

- Det tar väldigt stor del av livet, jag vill inte 
fastna i det här.  Samtidigt vill jag inte sluta än. 
Jag vill ha gjort något avtryck, visat att det går att 
komma någon vart även om man är från Halland.

Det har Andreas verkligen gjort.
Även  om han fått slita för det.
Vi tar det från början:
En liten grabb från Långås testade längdskidor 

för första gången vid elva, tolv års ålder, i orien-
teringsklubben OK Nackhes regi.

- Det var det roligaste jag någonsin gjort, 
minns Andreas.

Resultatet:
- Jag bestämde mig för att åka Vasaloppet när 

jag fyllt 19.
Hoppla. Här tändes en låga, alltså. Inte lätt att 

hålla den levande dock, i ett platt landskap där 
snö inte hör till de mest vanliga inslagen.

Orienteringsträning, lite rullskidor, lite vanlig 
skidåkning på studentresor sista gymnasie-

året - det räckte för att Andreas skulle kunna 
genomföra debutloppet 2005.

- Jag hade ju lovat mig själv att åka, det kunde 
jag inte svika, skrattar han.

Tiden sex timmar och 36 minuter var inte 
pjåkig alls, inte för en kille som aldrig tränat 
skidåkning på allvar.

- Det gick ändå rätt bra, jag hade hoppas på 
en tid under sju timmar.  En tjejkompis hade åkt  
tjejvasan på strax över två och en halv timme, 
jag ville i alla fall slå hennes kilometertider.

Kärleken till snön och längskidorna växte, och 
Andreas lämnade Halland för Idre och tog jobb 
som skidlärare.

Fast...så mycket längdåkning blev det inte att 
lära ut.

- Det var mest utförsåkning, men det blev jag 
bra på, skojar han.

Nåja, det fanns ju i alla fall snö på marken, 
och längdlaggarna kom allt fram titt som tätt. 
Det blev ett år till i Idre innan Andreas började 
plugga på en folkhögskola i Mora där han gick 
ett slags skidlinje.

Därefter följde ett antal år i Borlänge där An-
dreas läste  till byggingenjör - och tiden i Dalarna 
blev hans första vad gäller "riktig" skidträning.

- Hemma i Halland hade jag varit den som 
de andra fick se upp till, här i Dalarna får jag 
vara glad om jag har någon efter mig i spåret. 
Det kan vara jobbigt ibland, men också oerhört 
stimulerande.

Sedan förra vintern tävlar Andreas för Ulrice-
hamns IF,  jämfört med åren då han tilhörde OK 
Dackhe är skillanden minst sagt stor.

- Då stod jag och vallade mina skidor själv. Nu, 

inför Vasaloppet, lämnar jag in mina skidor på 
fredagen till klubbens vallingsfolk, är med lite 
och testar på lördagen, och på söndagen ligger 
skidorna längst fram i startfållan. Sådana förut-
sättningar hade jag inte ens kunnat betala för i 
en halländsk klubb...

Andreas fyller 26 veckan efter Vasaloppet, har 
visat att det går att bli en duglig skidåkare även 
om man råkar födas långt ner i södra Sverige.

Nu ser han slutet på karriären, har ett civilt 
jobb han vill satsa på, men ger sig själv ett par 
vintrar till:

- Två till efter denna har jag tänkt. Men jag 
kommer aldrig sluta träna.

Mål? Tja, att slå de där hallänningarna som 
fortfarande då och då kommer före Andreas i 
olika lopp. Eller...halläningar, förresten...en är 
från Oslo, en annan från småländska höglandet, 
men de tävlar för halländska klubbar.

- Ska jag vara Hallands bäste genom tiderna 
vill jag inte bli slagen av dem, säger Andreas.

Under tiden som Andreas satsat på skidorna 
för att se hur långt en grabb från Långås kan 
komma har han också gett tips och råd till två 
Varbergsgrabbar: Julius Källgård och Zackarias 
Toresson. Dessa båda går nu på skidgymnasium 
i Norrbotten och håller den halländska flaggan 
högt - men än så länge är inte Andreas Lundblad 
redo att ta stryk av sina adepter...
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Vill ni veta mer: http://andreaslundblad.se/

Uppvuxen i lilla Långås utanför 
Falkenberg hade inte Andreas 
Lundblad förutsättningar för att 
satsa på längdskidor.
Men han ville. Bestämde sig.
Och lyckades.
Nu vill han bli Hallands bäste 
genom tiderna...

VAsALOppsÅKAREN 
FRÅN FALKENBERG
ANDREAS VILL BLI HALLANDS BäSTE GENOM TIDERNA

Louise Klinterfjord

Kommunen genomför bland an-
nat trygghetsinventeringarna för 
att granska hur de olika områden 
i Falkenberg egentligen ser ut.


